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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicalistii din penitenciare ameninta cu proteste si procese, in contextul inghetarii salariilor prin OUG 
114/2018 
Federatia Sindicatelor din Administratia Nationala a Penitenciarelor (FSANP) ii cere premierului Viorica Dancila sa 
rezolve problemele financiare din penitenciare dupa ce Ministerul Justitiei ar fi suspendat plata unor drepturi 
salariale legale din lipsa de buget. 
Sindicalistii precizeaza ca bugetul aprobat pentru Administratia Nationala a Penitenciarelor (ANP) pentru anul 
2019 nu asigura resursele necesare platii drepturilor de natura salariala pentru angajatii din sistemul penitenciar, 
iar pe fondul lipsei unor solutii viabile la nivelul Ministerului Justitiei, au solicitat astazi o intalnire cu prim-
ministrul Vasilica-Viorica Dancila pentru rezolvarea urgenta a acestei probleme. 
"Precizam ca, in contextul inghetarii salariilor prin OUG 114/2018, din lipsa alocatiilor bugetare, conducerea 
ANP ne-a informat in data de 19 martie 2019 ca doar 83% din fondul de salarii este asigurat si ca, in plus, 
institutia nu poate asigura plata orelor suplimentare, actualizarea drepturilor de hrana si echipament, decontul 
cheltuielilor pentru servicii turistice si angajarea promotiilor de absolventi", arata FSANP, intr-un comunicat de 
presa remis vineri Ziare.com. 
Potrivit sursei citate, sistemul penitenciar se confrunta cu un deficit sever de resurse umane, fapt ce a condus la 
inregistrarea unui numar de peste 1 milion de ore suplimentare inca nerecuperate si neplatite. 
Ameninta cu procese 
Sefii Administratiei Nationale a Penitenciarelor au evitat plata acestor drepturi, fapt care ar fi subminat siguranta 
penitenciarelor si care a dus la inregistrarea a peste 8.700 de incidente negative in penitenciare in ultimii 2 ani. 
"In situatia in care prim-ministrul Dancila nu va da curs solicitarii noastre, ne vedem nevoiti ca, in perioada 
urmatoare, sa reluam actiunile de protest si sa solicitam instantelor de judecata obligarea Administratiei 
Nationale a Penitenciarelor la plata orelor suplimentare restante. 
In prealabil, vom refuza efectuarea de ore suplimentare pentru viitor, avand in vedere ca acestea nu pot fi nici 
recuperate si nici platite, fapt ce va conduce la blocarea activitatii sistemului penitenciar", explica FSANP. 
Problemele din sistem 
Sindicalisti mai avertizeaza ca, daca Guvernul nu va dispune masuri de solutionare rapida a acestei situatii 
negative - lipsa cronica de personal, dar si a dotarilor si amenajarilor de siguranta necesare - angajatii din 
penitenciarevor fi in postura de a nu putea sa mai intre in serviciu, nefiind asigurate conditiile legale pentru 
siguranta personala, a detinutilor custodiati si a comunitatii, pe acest fond incidentele negative putand degenera 
rapid. 
"Si aceasta masura extrem de neplacuta, dar obligatorie legal, va duce la blocarea activitatii penitenciarelor", 
conchide FSANP. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Dăncilă anunţă că Guvernul va adopta proiectul pentru modificarea OUG 114 fiscală  
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, vineri, la începutul şedinţei de Guvern, că Executivul va adopta proiectul 
pentru modificarea OUG 114/2018 fiscală, OUG 50/2010 şi OUG 52/2016. 
„În consens cu părţile implicate şi pe baza principiilor agreate cu BNR, azi modificăm OUG 114.2018, OUG 50/2010 
şi OUG 5 din 2016. Indicele ROBOR va fi înlocuit cu un indicator calculat pe baza tranzacţiilor interbancare care se 
publică pe site-ul BNR. Se aplică doar creditelor contractate de populaţie. În ceea ce priveşte taxa anuală pe active 
financiare datorată de instituţiile bancare se ajustează mecanismul prin restrângerea bazei de impozitare pe 
activele financiare, reducerea până la 0 a taxei în funcţie de creditele acordate sectorului nefinanaciar şi ajustarea 
dobânzilor la credite şi depozite. Taxa va fi calculată de fiecare instituţie bancară cu regularizarea. Termenul de 
regularizare a acesteia este 25 august”, a afirmat Viorica Dăncilă, în debutul şedinţei de Guvern de vineri. 
Premierul a adăugat că proiectul vizează modificarea reglelementărilor din OUG 114 privind Pilonul II de pensii şi a 
celor legate de companiile din energie şi telecomunicaţii. 
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„Legat de Pilonul II de pensii au avut loc discuţii cu acţionarii. Se suspendă până la 31 mai 2019 aplicarea 
reglementărilor privind cerinţelor de capital pentru administratorii fondurilor de pensii. După 1 iunie 2019 cotele 
de capital obligatoriu trebuie plătite până la 31 decembrie 2019. În domeniul energiei am adus modificări prin 
introducerea posibilităţii de a se realiza acest lucru. Reducerea costurilor de încălzire a populaţiei, scutirea de la 
palata de 2% pe cifra de afaceri şi asigurarea producţiei de energie în scutirea de la plata de 2% pe cifra de afaceri. 
Suspendarea până la 1 decembrie 2019 a sancţiunilor pentru disciplina în reţelele de comunicaţii”, a completat 
şeful Executivului. 

 
DĂNCILĂ ANUNŢĂ 1,2 MILIARDE EURO ALOCATE PENTRU CONSTRUIREA AUTOSTRĂZII TÂRGU NEAMŢ-IAŞI 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, vineri, că Guvernul va aloca fonduri de la bugetul de stat de 1,2 miliarde euro 
pentru construirea în parteneriat public-privat a autostrăzii Târgu Neamţ-Iaşi, perioada de proiectare şi realizare a 
autostrăzii fiind preconizată să dureze patru ani. 
„Alocăm fonduri de la bugetul de stat, luăm măsuri pentru atragerea de fonduri UE şi dezvoltarea proiectelor în 
parteneriat-public privat, astfel încât să realizăm obiectivele de infrastructură aşteptate de mulţi ani de către 
români. Aprobăm azi studiul de fundamentare al proiectului strategic de investiţii în parteneriat public-privat 
autostrada Târgu-Neamţ – Iaşi, vital pentru regiunea Moldovei. Valoarea totală a investiţiei este estimată la 1,2 
miliarde de euro, iar perioada de proiectare şi realizare a autostrăzii este preconizată să dureze 48 de luni. 
Proiectul are în vedere realizarea a 68 km de autostradă, iar efectele economice de atragere a investiţiilor în 
această regiune, dar şi sociale sunt evidente mai ales că autostrada se racordează la drumul de mare viteză 
Bucureşti-Suceava aflat în pregătire la Ministerul Transporturilor”, a afirmat Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei 
de vineri a Guvernului. 
Şeful Executivului a adăugat că la începutul lunii următoare proiectul va fi deschis investitorilor care doresc să 
aloce sume pentru construirea autostrăzii. 
„La începutul lunii aprilie proiectul va fi oferit investitorilor care doresc să îşi asume proiectarea şi construcţia 
acestei autostrăzi. Aşa cum am menţionat, voi monitoriza cu prioritate ca şi la acest obiectiv toate procedurilor să 
se realizeze cu rapiditate”, a conchis Dăncilă. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat joi că ar fi ilegitimă o ordonanţă pe coduri, atâta timp cât a anunţat 
convocarea referendumului. 
Cu toate că proiectul pentru modificarea OUG 114 nu figurează pe ordinea de zi a reuniunii de vineri a 
Executivului, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat că Guvernul va adopta actul normativ, precizând că 
Viorica Dăncilă urmează să decidă dacă va elimina plafonarea preţului gazelor pentru consumatorii industriali. 
Referitor la subiectul justiţiei, premierul Viorica Dăncilă a discutat, joi, într-o teleconferinţă cu Frans Timmermans, 
aceasta promiţându-i prim-vicepreşedintelui Comisiei Europene că Guvernul nu va adopta în şedinţa de vineri o 
ordonanţă de urgenţă pentru modificarea codurilor penale, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 
La câteva ore, preşedintele Klaus Iohannis a anunţat că emiterea unei ordonanţe pe coduri ar fi ilegitimă, atâta 
timp cât a convocat referendumul pentru 26 mai pe problemele din justiţie. 
"E dreptul meu să chem oamenii să îşi exprimă opinia cu privire la chestiuni de interes naţional. PSD încearcă să 
deturneze statul român făcând legi în propriul interes. E ilegitimă o OUG în această materie înainte ca voinţa 
cetăţenilor să fie exprimată la referendum", a spus Klaus Iohannis. 
Redăm ordinea de zi a şedinţei de vineri, publicată de Executiv: 
I. PROIECTE DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ 
1. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ privind transmiterea unor terenuri proprietate publică a statului din 
administrarea Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale - Agenţia Naţională pentru Pescuit şi Acvacultură în 
administrarea Ministerului Apelor şi Pădurilor - Administraţia Naţională "Apele Române 
II. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea obiectivului de investiţii ''Mărirea gradului de siguranţă a Acumulării 
Colibiţa, judeţul Bistriţa-Năsăud'' precum şi a caracteristicilor principale şi a indicatorilor tehnico-economici 
aferenţi acestuia 
2. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea obiectivului de investiţii ''Amenajare complexă râu Bârzava şi afluenţi 
pe sectorul Bocşa-Gătaia-Denta, judeţul Caraş-Severin şi judeţul Timiş'' precum şi a caracteristicilor principale şi a 
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indicatorilor tehnico-economici aferenţi acestuia 
3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind completarea anexei nr.2 la Hotărârea Guvernului nr.229/2009 privind 
reorganizarea Regiei Naţionale a Pădurilor-Romsilva şi baprobarea regulamentului de organizare şi funcţionare 
4. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr.9 la Hotărârea Guvernului nr.1.705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului şi trecerea din domeniul public al 
statului în domeniul privat al statului a unor construcţii aflate în administrarea Ministerului Finanţelor Publice - 
Agenţia Naţională de Administrare Fiscală, în vederea scoaterii din funcţiune, casării şi valorificării 
5. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea art.7 alin. (1) şi (2) din Regulamentul-cadru prevăzut la art.23 din 
Legea nr.153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice, cu modificările şi completările 
ulterioare, pentru personalul din familia ocupaţională de funcţii bugetare ''Învăţământ'', aprobat prin Hotărârea 
Guvernului nr.34/2018 
6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a unor construcţii şi 
amenajări la terenuri din cadrul unor imobile aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situate în 
judeţele Mehedinţi, Constanţa, Dolj, Călăraşi, Bihor, Sibiu, Olt, Covasna, Gorj, Argeş, Ilfov, Timiş şi municipiul 
Bucureşti în vederea scoaterii din funcţiune şi casării acestora şi pentru modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea 
Guvernului nr. 1.705/2006 pentru pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al 
statului 
7. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Notei de fundamentare privind necesitatea şi oportunitatea 
efectuării cheltuielilor aferente proiectului de investiţii ''Achiziţia echipamentelor pentru verificarea calităţii 
lucrărilor de construcţie, reabilitare şi modernizare a infrastructurii rutiere în vederea asigurării viabilităţii şi 
siguranţei traficului” 
8. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea Notei de fundamentare referitoare la necesitatea şi oportunitatea 
efectuării cheltuielilor aferente proiectului "Extinderea implementării soluţiei tehnice de recuperare în caz de 
dezastru a N.SIS II" 
9. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea unei construcţii, aflate în administrarea Ministerului Afacerilor Interne-
U.M 0827 Cluj-Napoca, din domeniul public al statului în domeniul privat al acestuia, în vederea scoaterii din 
funcţiune, casării şi valorificării, precum şi actualizarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului nr.1705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului 
10. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind rechemarea unui consul general 
11. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind acordarea cetăţeniei române doamnei ''Gladun Daria” 
12. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea Acordului între Guvernul României şi Guvernul Republicii Turcia 
privind cooperarea în domeniul sănătăţii şi al ştiinţelor medicale, semnat la Ankara la 15 octombrie 2018 
13. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei judeţului Braşov 
14. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Ghilad, judeţul Timiş 
15. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Ineu, judeţul Bihor 
16. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea modelului steagului comunei Nicolae Bălcescu, judeţul Vâlcea 
17. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea modelului steagului comunei Răcăşdia, judeţul Caraş-Severin 
18. PROIECTE DE HOTĂRÂRI privind eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi 
III. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM referitor la Raportul asupra îndeplinirii prevederilor Programului de guvernare în anul 2018 
2. MEMORANDUM privind adoptarea Codului de conduită al membrilor Guvernului României 
3. MEMORANDUM cu tema: Măsuri necesare îndeplinirii condiţiei prealabile "Strategia naţională de integrare a 
romilor" 
IV. INFORMĂRI 
1. INFORMARE privind stadiul pregătirii şi organizării alegerilor pentru membrii din România în Parlamentul 
European din anul 2019- 25 martie 2019 
V. PUNCTE DE VEDERE 
1. PROIECTE DE PUNCTE DE VEDERE cu privire la 13 iniţiative legislative parlamentare 
(Sursa: Mediafax) 
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 Banca Centrala Europeana transmite ca nu si-a dat avizul pe OUG privind taxarea bancilor, asa cum spune 
Teodorovici 
Reprezentantii Bancii Centrale Europene (BCE) au confirmat, joi dupa-amiaza, ca au primit noul proiect de 
Ordonanta de Urgenta prin care Guvernul modifica taxa pe activele bancilor, dar sustin ca nu au raspuns inca, asa 
cum spune ministrul roman al Finantelor, Eugen Teodorovici. 
Un purtator de cuvant al BCE a confirmat ca "BCE a primit o solicitare de consultare" din partea Ministerului 
Finantelor Publice (MFP) pentru noul proiect de OUG si ca institutia "va da un aviz in timp util". 
Mai exact, BCE nu am raspuns inca, iar raspunsul va fi trimis sub forma unui aviz care va fi publicat si trimis cand 
este gata, acesta fiind procedura, deoarece este nevoie de timp pentru a analiza legea propusa si pentru ca BCE sa 
isi prezinte opinia. 
"Ieri (marti, 26 martie - n.red) a venit raspunsul de la Banca Centrala Europeana. Avizeaza acest proiect", a 
declarat Eugen Teodorovici, intr-o interventie telefonica la Digi TV, miercuri seara. 
MFP a publicat, marti seara, spre dezbatere publica, proiectul de modificare a Ordonantei de Urgenta a 
Guvernului nr. 114/2018, prin care propune o noua formula pentru taxa pe activele bancilor. 
Bancile sunt obligate la plata taxei pe active financiare nete, respectiv activele financiare ale bancii existente la 
sfarsitul semestrului, respectiv anului pentru care se datoreaza taxa pe active, astfel cum sunt inregistrate in 
evidenta contabila, ajustate, dupa caz, potrivit reglementarilor contabile aplicabile. 
Cotele taxei pe active, aplicate asupra bazei impozabile, respectiv fara numerar, creditele pentru autoritatile 
publice, titlurile de stat si creditele pentru programele guvernamentale (Prima Casa etc.), sunt de: 0,4% pe an, 
pentru bancile care detin o cota de piata mai mare sau egala cu 1%; 0,2% pe an, pentru cele cu o cota de piata 
mai mica de 1%. Noile prevederi se aplica pentru taxa datorata de banci incepand cu acest an. Bancile pe pierderi 
nu achita noua taxa, taxa nu poate depasi profitul bancii si este deductibila. 
Pentru anul 2019, pentru fiecare banca, rata este redusa proportional pana la 0%, daca se ating urmatoarele tinte: 
creste creditarea cu 8%, diminueaza diferenta dintre dobanda la credite si cea la depozite cu 8% si aceasta din 
urma diferenta este de 4 puncte procentuale. 
Mai exact, taxa nu se datoreaza si nu se declara la nivelul primului semestru in urmatoarele situatii: daca a 
indeplinit 100% tinta de crestere a creditarii; sau daca a indeplinit 100% tinta de diminuare a marjei de dobanda, 
sau daca nivelul procentual agregat al cresterii creditarii si al diminuarii marjei de dobanda este cel putin 100%, se 
subliniaza in proiectul citat. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Teodorovici anunţă restructurări de personal la Finanţe: Mai puţini angajaţi, mai eficienţi şi mai bine plătiţi 
Salariile vor creşte în Ministerul Finanţelor, dar creşterea va fi însoţită de o ajustare a numărului de personal, a 
anunţat joi ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici. 
„Salariile din Ministerul Finanţelor vor creşte la nivelul anului 2022 şi motivul pentru care am propus acest lucru 
este acela că ministerul de Finanţe are un volum foarte mare de activitate, oamenii din Minsterul de Finanţe 
încearcă să îşi găsească locuri de muncă mai bine plătite, dar ne-am asumat că această majorare se încadrează în 
bugetul pe care Parlamentul l-a aprobat în zona de cheltuieli de personal. Cu alte cuvinte mai puţini, mai eficienţi 
şi mai bine plătiţi”, a spus Teodorovici. 
Ministrul nu a precizat nici procentul de majorare al salariilor, nici numărul persoanelor care vor pleca din 
minister, spunând că numărul va fi cel care va permite creşterile de salarii vizate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis: Voi convoca un referendum pentru 26 mai. Golăneala PSD a depăşit orice limită/ E ilegitimă o OUG 
înainte ca voinţa cetăţenilor să fie exprimată la referendum  
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat joi că va convoca un referendum pe probleme din justiţie în data de 26 mai, 
odată cu alegerile europarlamentare, motivând că "aşa nu se mai poate". 
"Este cert. Voi convoca un referendum pentru data de 26 mai, fiindcă aşa nu se mai poate. PSD continuă asaltul la 
adresa justiţiei, declanşat încă de când a preluat guvernarea. De data aceasta pesediştii vor să dea OUG prin care 
să modifice codurile penale", a declarat Klaus Iohannis. 
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Deciziza vine ca urmare a discuţiilor pe care şeful statului le-a avut cu societatea civilă pe această temă. 
"Golăneala PSD a depăşit orice limită. Nu e nici în spiritul Constituţiei, nu serveşte nici echilibrului democratic în 
stat ca Guvernl să apeleze la OUG", a mai spus preşedintele. 
Iohannis: E ilegitimă o OUG înainte ca voinţa cetăţenilor să fie exprimată la referendum 
Preşedintele Kaus Iohannis a declarat joi că în momentul de faţă, odată cu anunţul privind convocarea unui 
refrendum pe data de 26 mai, este ilegitimă emiterea unuei ordonanţe de urgenţă în domeniu Justiţiei. 
"Eludând astfel orice control de constituţionalitate înainte de intrarea în vigjoare a ordonanţei. Trebuie să punem 
punct acestei practici şi trebuie să o facem acum. Dilentatismul şi incompetenţa caracterizează modul în care 
guvernează PSD. Când se împleteşte cu intenţia de a legifera în favoarare infractorilor atunci avem imaginea unui 
dezastru pentru România. Adoptarea unei astfel de OUG ar intra în conflict cu Parlamentul, câtă vreme Codul 
penal se discută în Parlament. Pesediştii trebuie să oprească aceste atacuri asupra justiţiei, pesedişti trebuie să 
înţeleagă că justiţia nu este la bunul lor plac. Sunt lucruri pentru care oamenii au ieşit în stradă. E evident că PSD 
încearcă să ignore aceste lucruri, dar vă dau o veste. Nu o mai pot face. Justiţia e o chestiune de interes naţional. 
E dreptul meu să chem oamenii să îşi exprimă opinia cu privire la chestiuni de interes naţional. PSD încearcă să 
deturneze statul român făcând legi în propriul interes. E ilegitimă o OUG în această materie înainte ca voinţa 
cetăţenilor să fie exprimată la referendum", a spus Klaus Iohannis. 
Şeful statului a anunţat că referendumul va fi convocat pe data de 26 mai. 
"De ce vă este frică de referendum domnilor pesedişti? În loc să ameninţaţi că faceţi secţii separate pentru alegeri 
şi pentru votul la referendum. Încetaţi şi întoarceţi-vă către români", a mai spus preşedintele. 
Premierul Viorica Dăncilă a discutat, joi, într-o teleconferinţă cu Frans Timmermans, aceasta promiţându-i prim-
vicepreşedintelui Comisiei Europene că Guvernul nu va adopta în şedinţa de vineri o ordonanţă de urgenţă pentru 
modificarea codurilor penale, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 
De asemenea, sursele citate au precizat că va continua colaborarea Comisiei de experţi de la Bruxelles cu 
Guvernul în vederea punerii în aplicare a recomandărilor din cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare 
(MCV). 
Executivul se reuneşte, vineri, în şedinţă, începând cu ora 8.00. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Referendumul pe justiţie, în ziua alegerilor din 26 mai. Lider PSD: Legea nu ne permite decât secţii de votare 
diferite/ UPDATE: Legea referendumului prevede altceva 
Mircea Drăghici, trezorierul PSD cel care se ocupă de coordonarea campaniilor electorale în partid, a declarat, joi 
dimineaţă, că în cazul unui referendum organizat odată cu alegerile europarlamentarele, legea nu permite decât 
secţii de votare diferite. 
"Legea nu ne permite decât secţii de votare diferite. Aduceţi-vă aminte că atunci când a fost organizat un 
referndum în paralel cu orice alt scrutin electoral, au fost secţii de votare diferite", a anunţat Mircea Drăghici, 
trezorierul PSD, referitor la organizarea unui eventual referendum. 
Trezorierul PSD a mai spus, tot legat de un posibil referndum, că în teritoriu, toată lumea le-a spus "că ar fi bine ca 
să lăsăm cetăţeanul să gândească liber, după propria conştiinţă". 
Întrebat dacă asta înseamnă că PSD nu-şi va îndemna electoratul la o anumită opţiune, Drăghici a replicat: "Acesta 
este suflul care ne vine din teritoriu. Noi totdeauna ascultăm pe cei din teritoriu". 
LEGEA REFERENDUMULUI ÎL CONTRAZICE PE DRĂGHICI 
Potrivit Legii 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului, articolul 15, alineatul (2), prevede că în 
situaţia în care referendumul are loc simultan cu procesul electoral desfăşurat pentru alegerile europarlamentare 
atunci „ambele scrutine se realizează în cadrul aceloraşi secţii de votare, operaţiunile electorale fiind îndeplinite 
de către aceleaşi birouri electorale, constituite potrivit legii”. 
Primarii şi preşedinţii de consililor judeţene PSD din ţară au o întâlnire, joi, la Parlament, cu liderul partidului Liviu 
Dragnea şi conducerea formaţiunii, pentru discuţii despre organizarea campaniei electorale naţionale la alegerile 
europarlamentare din 26 mai. 
(Sursa: Mediafax) 
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 CANDIDATURI cu câteva ore înainte de închiderea înscrierilor. Fostul şef DIICOT şi ex-adjuncta lui Kovesi şi-au 
depus dosarele pentru funcţia de procuror general 
Fostul procuror-şef al DIICOT Daniel Horodniceanu, a precizat, joi, pentru MEDIAFAX, că şi-a depus candidatura 
pentru funcţia de procuror general al României. 
În selecţia pentru şefia Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie s-au mai înscris până acum 
actualul procuror general Augustin Lazăr şi procurorul Marian Drilea, de la DIICOT. 
Termenul limită de depunere a candidaturilor este joi, ora 17.30. 
Daniel Horodniceanu s-a înscris şi la selecţia procurorilor din partea României pentru Parchetul European, însă 
interviul a fost amânat de ministrul Justiţiei, care a fost în concediu, "pentru o dată care va fi anunţată ulterior". 
Până la ora transmiterii ştirii, data interviului nu a fost anunţată. 
Procurorul Daniel Horodniceanu a fost numit la şefia Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate 
Organizată şi Terorism în mai 2015. El a candidat şi pentru un al doilea mandat la conducerea structurii de 
parchet, dar ministrul Tudorel Toader l-a nominalizat pe procurorul Felix Bănilă, propunere acceptată de 
preşedinte. 
UPDATE: GABRIELA SCUTEA, FOST ADJUNCT AL LAUREI KOVESI, S-A ÎNSCRIS PENTRU FUNCŢIA DE PROCUROR 
GENERAL 

Fostul adjunct al Laurei Codruţa Kovesi la Parchetul General, procurorul Gabriela Scutea, s-a înscris în cursa 
pentru funcţia de procuror general, potrivit unor surse din ministerul Justiţiei. Scutea este cel de-al patrulea 
candidat pentru conducerea Parchetului. 
În selecţia pentru şefia Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, s-au mai înscris până acum 
actualul procuror general Augustin Lazăr, procurorul DIICOT Marian Drilea şi fostul şef DIICOT Daniel 
Horodniceanu. 
Gabriela Scutea s-a înscris anul trecut şi în cursa pentru şefia Direcţiei Naţionale Anricorupţie (DNA), ministrul 
Tudorel Toader propunându-o însă pe Adina Florea, pe care preşedintele Klaus Iohannis a respins-o de două ori. 
Conducerea interimară a DNA este asigurată acum de Călin Nistor. 
Procurorul Gabriela Scutea a fost, între noiembrie 2006 - mai 2013, adjunct al Procurorului General, care era 
atunci Laura Codruţa Kovesi, şi era responsabilă pentru activitatea Secţiei judiciare, activitatea de resurse umane 
şi documentare, ordonator principal de credite (delegat), implementarea programelor cu finanţare externă, 
precum şi audit. Ulterior, între mai - august 2013, a fost numită consilier al Procurorului General de atunci, 
respectiv Tiberiu Niţu. În ianuarie 2016, în perioada scandalului privind OUG 13, Gabriela Scutea deţinea funcţia 
de secretar de stat în Ministerul Justiţiei. Ea şi-a început activitatea în 1995 ca procuror stagiar la Parchetul de pe 
lângă Judecătoria Braşov şi apoi Parchetul de pe lângă Judecătoria Rupea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Netejoru a concurat singur si a obtinut un nou mandat la sefia Inspectiei Judiciare 
Judecatorul Lucian Netejoru a primit un nou mandat la sefia Inspectiei Judiciare, el obtinand 100 de puncte la 
concursul organizat pentru ocuparea functiei. 
Potrivit tabelului de clasificare a candidatilor inscrisi la functia de inspector sef al Inspectiei Judiciare, transmis de 
Consiliul Superior al Magistraturii (CSM), Lucian Netejoru a fost declarat admis, cu 100 de puncte, 
potrivit News.ro. 
El a fost, de altfel, singurul candidat la concursul desfasurat in perioada 21 decembrie - 28 martie. 
Asa cum Ziare.com a relatat, in CSM s-au facut mai multe miscari pentru favorizarea lui Netejoru. 
Mandatul lui Netejoru a expirat inca din 1 septembrie 2018, iar, potrivit legii, mai are dreptul la inca unul de 3 ani. 
El conduce insa Inspectia Judiciara in baza unei ordonante de urgenta promovate de Tudorel Toader. 
La vremea respectiva, liderul PSD, Liviu Dragnea, a solicitat ca aceasta ordonanta sa intre in vigoare cat mai rapid. 
El a dat de inteles ca ar fi trebuit sa treaca actul normativ fara avizul CSM, ceea ce s-a si intamplat. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Laura Codruţa Kovesi, sub control judiciar/ Fosta şefă DNA: Mi s-a interzis să vorbesc cu presa/ A primit, de 
asemenea, şi interdicţia de a mai lucra la Parchetul General 
Laura Codruţa Kovesi a fost plasată sub control judiciar de către procurorii Secţiei de anchetare a magistraţilor, au 
precizat, pentru MEDIAFAX, surse apropiate anchetei. De asemenea, fosta şefă DNA are rol de inculpat. 
Surse judiciare au precizat, pentru MEDIAFAX, că Laura Codruţa Kovesi a fost plasată sub control judiciar de Sectia 
de anchetare a magistraţilor, au precizat, pentru MEDIAFAX, surse judiciare. Totodată, Kovesi are calitatea de 
inculpat. 
„Procurorul de caz mi-a interzis să vorbesc cu presa. (...) Este o măsură de a-mi închide gura”, a declarat Laura 
Codruţa Kovesi, la ieşirea de la audieri, fără a preciza dacă are şi alte interdicţii. 
Kovesi a fost audiată mai bine de 6 ore de către procurorii Secţiei de anchetă. 
Una dintre interdicţii este aceea de a nu părăsi ţara. 
Fostului procuror-şef DNA i-au fost deschise două dosare de către procurorii acestei structuri, cel referitor la 
aducerea în ţară a lui Nicolae Popa şi cel privindu-i pe procurorii DNA Ploieşti. 
Secţia de investigare a infracţiunilor din Justiţie i-a deschis un prim dosar Laurei Codruţa Kovesi în decembrie 
2018, după ce fostul deputat Sebastian Ghiţă a acuzat-o că i-ar fi cerut bani pentru plata avionului cu care urma să 
fie adus în ţară Nicolae Popa din Indonezia, în 2011. Laura Codruţa Kovesi era la acea vreme procuror general al 
României, iar Nicolae Popa fusese definitiv condamnat la 10 ani şi 4 luni de închisoare în dosarul FNI. În această 
cauză, fostul procuror-şef DNA este urmărit penal pentru luare de mită, mărturie mincinoasă şi abuz în serviciu. 
Procurorul de caz al acestei cauze este Adina Florea. 
Pe 8 martie 2019, procurorii Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie au anunţat că Laura Codruţa Kovesi 
este urmărită penal în cel de-al doilea dosar, pentru constituire de grup infracţional organizat şi cinci infracţiuni de 
complicitate la represiune nedreaptă sub forma participaţiei improprii, surse judiciare precizând pentru 
MEDIAFAX că este vorba de dosarul procurorilor Lucian Onea şi Mircea Negulescu, de la DNA Ploieşti. 
„FABULAŢII ÎNTOCMITE EXCLUSIV ÎN SCOPUL DENIGRĂRII” 

Printre altele, fosta şefă DNA este acuzată că ar fi determinat un procuror-şef de secţie să confirme un rechizitoriu 
nelegal prin care au fost trimise în judecată cinci persoane. Surse judiciare au precizat pentru MEDIAFAX că 
procurorul şef de secţie pe care l-ar fi determinat Laura Codruţa Kovesi să confirme rechizitoriul nelegal şi 
netemeinic şi să trimită astfel în judecată cinci persoane este Gheorghe Popovici, fost procuror şef adjunct al 
Secţiei de combatere a corupţiei din Direcţie, iar printre cei trimişi în judecată de procurorii DNA Ploieşti se află şi 
omul de afaceri Sebastian Ghiţă. 
În ceea ce priveşte dosarul privind activitatea procurorilor DNA Ploieşti, Laura Codruţa Kovesi a susţinut, într-un 
punct de vedere remis MEDIAFAX, că învinuirile aduse de Secţia de anchetă sunt „fabulaţii întocmite exclusiv în 
scopul denigrării", precizând că procurorul Adina Florea dovedeşte că doreşte doar un dosar mediatic, şi nu unul 
juridic. 
DESPRE OUG DE MODIFICARE A CODURILOR PENALE 

Laura Codruţa Kovesi a declarat că proiectul de OUG de modificare a codurilor penale este îngrijorător, subliniind 
că, în cazul în care actul normativ va fi adoptat, vor ajuta „anumite persoane să scape de consecinţele urmăririi 
penale”. 
„Am aceeaşi opinie ca şi colegii mei din sistemul judiciar. Sunt modificări care vor afecta posibilitatea de 
investigare a faptelor de corupţie. Tot ce s-a spus şi de CSM, şi de colegii din DNA, şi de ceilalţi procurori şi 
judecători. Sunt Întemeiate şi, întradevăr, putem să fim îngrijoraţi că astfel de modificări vor fi adoptate. Ele vor fi 
adoptate pentru a ajunta anumite persoane să scape de consecinţele urmăririi penale”, a declarat Laura Codruţa 
Kovesi, la ieşirea de la audieri. 
Ministerul Justiţiei a trimis spre avizare la Consiliul Superior al Magistraturii un proiect de modificare a Codului 
Penal şi a Codului de Procedură Penală, precum şi un proiect privind completurile de 5 judecători ale instanţei 
supreme. 
Potrivit proiectului referitor la completurile de judecători, intrat în posesia MEDIAFAX, condamnaţii care au 
sentinţe definitive pronunţate de completurile de 5 constituite la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie începând cu 
2014 pot depune contestaţie în anulare şi dacă au ieşit din termenul legal de 30 de zile. 
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DESPRE FUNCŢIA DE PROCUROR-ŞEF EUROPEAN 

Laura Codruţa Kovesi a declarat, la ieşirea de la audieri, că nu mai are voie să vorbească cu presa deoarece 
„disperarea unora” că va ocupa funcţia de procuror-şef al Parchetului European a „ajuns la anumite cote”, de 
aceea trebuie să respecte interdicţiile impuse de procurorul de caz. 
„Disperarea unora că voi putea ocupa acea funcţie (de procuror-şef european, n.r) a ajuns la anumite cote şi din 
acest motiv, nu mai am voie să vorbesc cu presa. (...) Se ştia că sunt întâlniri pentru negocieri inclusiv ieri, că vor fi 
negocieri în 4 aprilie, în 10 aprilie, în această perioadă,. Am ieşit prima în faţa procedurilor derulate în faţa uneo 
comisii tehnice. (...) Aştept rezultatul discuţiilor”, a declarat Laura Codruţa Kovesi, la ieşirea din sediul Secţiei de 
anchetare a magistraţilor. 
A doua rundă negocieri de miercuri, între Parlamentul European şi Consiliul UE pentru desemnarea procurorului-
şef european nu s-a finalizat cu o concluzie. 
”A doua rundă negocieri între Parlamentul European şi Consiliul UE pentru desemnarea procurorului-şef 
european nu s-a finalizat cu o concluzie. (...) S-au discutat proceduri, atribuţii, lucruri generale. Consiliul a solicitat 
ca desemnarea să fie făcută pe bază de profesionalism, pe criterii profesionale. Înţeleg că doamna (Judith - n.r.) 
Sargentini s-ar fi opus discutării CV-urilor sau pregătirii profesionale ale candidaţilor”, au declarat pentru 
MEDIAFAX surse politice. 
Următoarele runde de negociere vor avea loc pe 4 aprilie şi pe 10 aprilie. 
KOVESI ACUZĂ CĂ ESTE ŢINTA UNEI CAMPANII DE ŞTIRI FALSE 

Laura Codruţa Kovesi consideră că ştirile false care apar zilnic despre ea au legătură cu candidatura la poziţia de 
şef al Parchetului European, subliniind că acest lucru îi deranjează pe cei care vor să fure liniştiţi în România şi 
care au interesul ca procurorii să stea la birou pentru fapte mici. 
„Eu m-am înscris în această procedură singură, m-am pregătit singură, fără să am sprijinul Guvernului, fără să am 
sprijinul unei instituţii. Nici nu am cerut acest sprijin, nici nu mă aştept spă am sprijin. (...) Este evident că tot ce se 
întâmplă în ultima perioadă de timp are legătură cu candidatura în această poziţie. Atacurile în mod repetat, 
campaniile false, zilnic sunt zeci de ştiri false. Nu reuşesc să răspund la toate ştirile false, ele apar atât de des şi 
atât de mult”, a declarat Laura Codruţa Kovesi. 
De asemenea, fosta şefă DNA a mai spus că, probabil, deranjează pe cineva faptul că doreşte să ocupe o funcţie 
într-o instituţie europeană. 
„(Îi deranjez, n.r) pe cei care nu-şi doresc acest lucru (...) toţi cei care vor să fure liniştiţi în această ţară, care vor ca 
procurorii să stea la birou şi, dacă se poate, să investigheze fapte mărunte, să nu mai investigheze fapte de 
corupţie, să nu mai recupereze prejudicii”, a mai spus Kovesi.  
DESPRE DOSARUL DNA PLOIEŞTI 

Laura Codruţa Kovesi a spus, joi seară, că nu se poate vorbi despre abuzuri pe care procurorii le-ar fi comis până 
când nu există o decizie a instanţei care să arate acest lucru, aceasta făcând referire la acuzaţiile care li se aduc 
procurorilor de la DNA Ploieşti. 
„Cu privire la serviciile teritoriale, se făceau şi am dispus controale la fiecare 6 luni, care s-au realizat prin 
intermediul colegilor, în special prin adjuncţi. Am sesizat de fiecare dată Inspecţia Judiciară şi a făcut controale 
regulate în cadrul DNA. Până nu avem decizii definitive ale instanţelor în care să se stabilească că un procuror din 
DNA a comis un abuz în serviciu, fapte disciplinare, nu cred că putem vorbi de abuzuri. Faptul că în activitatea lui, 
un procuror nu respectă o procedură sau nu respectă legea, e sancţionat”, a declarat Laura Codruţa Kovesi, la 
ieşirea din sediul Secţiei de anchetare a magistraţilor. 
Pe 8 martie 2019, procurorii Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie au anunţat că Laura Codruţa Kovesi 
este urmărită penal în cel de-al doilea dosar, pentru constituire de grup infracţional organizat şi cinci infracţiuni de 
complicitate la represiune nedreaptă sub forma participaţiei improprii, surse judiciare precizând pentru 
MEDIAFAX că este vorba de dosarul procurorilor Lucian Onea şi Mircea Negulescu, de la DNA Ploieşti. 
Printre altele, fosta şefă DNA este acuzată că ar fi determinat un procuror-şef de secţie să confirme un rechizitoriu 
nelegal prin care au fost trimise în judecată cinci persoane. Surse judiciare au precizat pentru MEDIAFAX că 
procurorul şef de secţie pe care l-ar fi determinat Laura Codruţa Kovesi să confirme rechizitoriul nelegal şi 
netemeinic şi să trimită astfel în judecată cinci persoane este Gheorghe Popovici, fost procuror şef adjunct al 
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Secţiei de combatere a corupţiei din Direcţie, iar printre cei trimişi în judecată de procurorii DNA Ploieşti se află şi 
omul de afaceri Sebastian Ghiţă. 
În ceea ce priveşte dosarul privind activitatea procurorilor DNA Ploieşti, Laura Codruţa Kovesi a susţinut, într-un 
punct de vedere remis MEDIAFAX, că învinuirile aduse de Secţia de anchetă sunt "fabulaţii întocmite exclusiv în 
scopul denigrării", precizând că procurorul Adina Florea dovedeşte că doreşte doar un dosar mediatic, şi nu unul 
juridic. 
INTERDICŢIA DE A MAI LUCRA LA PARCHETUL GENERAL 

Procurorii Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din Justiţie au dispus, pentru Laura Codruţa Kovesi, mai multe 
interdicţii în cadrul controlului judiciar, între care se numără şi cea de a mai lucra la Parchetul General, au 
precizat, pentru MEDIAFAX, surse judiciare. 
Surse judiciare au precizat, pentru MEDIAFAX, că Laura Codruţa Kovesi are trei interdicţii în cadrul controlului 
judiciar sub care a fost plasată, joi, una dintre acestea fiind cea de a nu mai lucra la Parchetul de pe lângă Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie. 
De asemenea, Kovesi nu are voie să părăsească ţara şi nici nu are voie să comunice presei detalii despre dosarele 
în care este vizată. Controlul judiciar, cu aceste măsuri, a fost dispus în dosarul privind extrădarea lui Nicolae 
Popa. 
Fosta şefă DNA este, în prezent, procuror la Serviciul de îndrumare şi control din cadrul Parchetului de pe lângă 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Secţia de investigare a infracţiunilor din Justiţie i-a deschis un prim dosar Laurei Codruţa Kovesi în decembrie 
2018, după ce fostul deputat Sebastian Ghiţă a acuzat-o că i-ar fi cerut bani pentru plata avionului cu care urma să 
fie adus în ţară Nicolae Popa din Indonezia, în 2011. Laura Codruţa Kovesi era la acea vreme procuror general al 
României, iar Nicolae Popa fusese definitiv condamnat la 10 ani şi 4 luni de închisoare în dosarul FNI. În această 
cauză, fostul procuror-şef DNA este urmărit penal pentru luare de mită, mărturie mincinoasă şi abuz în serviciu. 
Procurorul de caz al acestei cauze este Adina Florea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă i-a promis lui Timmermans că Guvernul nu va adopta OUG pe Codurile penale 
Premierul Viorica Dăncilă a discutat, joi, într-o teleconferinţă cu Frans Timmermans, aceasta promiţându-i prim-
vicepreşedintelui Comisiei Europene că Guvernul nu va adopta în şedinţa de vineri o ordonanţă de urgenţă pentru 
modificarea codurilor penale, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. 
De asemenea, sursele citate au precizat că va continua colaborarea Comisiei de experţi de la Bruxelles cu 
Guvernul în vederea punerii în aplicare a recomandărilor din cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare 
(MCV). 
Executivul se reuneşte, vineri, în şedinţă, începând cu ora 8.00. 
Pe 20 martie, Comisia Europeană a transmis că, la întâlnirea între Timmermans şi Dăncilă, cei doi au discutat din 
nou despre situaţia din justiţie şi despre acţiunile pentru implementarea recomandărilor MCV, urmând să fie 
obţinute curând rezultate concrete. 
Cei doi au avut trei întrevederii în ultima lună. 
Cu o altă ocazie, Dăncilă a afirmat, ulterior unei întâlniri pe 7 martie la Bruxelles, că i-a transmis lui Frans 
Timmermans, că MCV este discriminatoriu, precizând că va fi înfiinţată o Comisie cu experţi de la Bruxelles şi din 
Guvern care să analizeze punctual subiectul. 
Şeful Executivului şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene au finalizat, pe 11 martie, planul de lucru al 
experţilor români şi europeni, pentru a găsi soluţii de punere în aplicare a recomandărilor MCV. 
Timmermans a criticat în mai multe rânduri Guvernul de la Bucureşti din cauza OUG 7 care modifică legile justiţiei 
şi a altor schimbări legislative în materie penală, precizând că România trebuie să nu se abată de la traseul 
respectării statului de drept, luptei anticorupţie şi păstrării indepedenţei magistraţilor. 
Ministerul Justiţiei a trimis spre avizare un proiect de modificare a Codului penal şi a Codului de procedură penală, 
precum şi un proiect privind completurile de 5 judecători ale instanţei supreme. 
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Potrivit proiectului referitor la completurile de judecători, intrat în posesia MEDIAFAX, condamnaţii care au 
sentinţe definitive pronunţate de completurile de 5 constituite la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie începând cu 
2014 pot depune contestaţie în anulare şi dacă au ieşit din termenul legal de 30 de zile. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Şedinţă de mobilizare a partidului la primele alegeri, convocată de Dragnea. Eşalonul doi din PSD va fi la 
Bucureşti 
Primarii şi preşedinţii de consililor judeţene PSD din ţară au o întâlnire, joi, la Parlament, cu liderul partidului Liviu 
Dragnea şi conducerea formaţiunii, pentru discuţii despre organizarea campaniei electorale naţionale la alegerile 
europarlamentare din 26 mai. 
Edilii din mai multe regiuni au fost chemaţi la grupul parlamentar PSD. 
„Este o şedinţă de lucru, nu este prima, au mai fost şedinţe de lucru cu responsabilii din teritoriu. Astăzi, din nou o 
şedinţă cu trei regiuni şi vom munci cu fiecare judeţ în parte până după-amiază târziu, când vom avea şi o 
conferinţă de presă. Cu siguranţă, da (participă la aceste întâlniri şi Liviu Dragnea -n.r.). Nord-Est, Sud-Est şi Sud 
Munteania”, a afirmat Mircea Drăghici, coordonator de campanie. 
Referitor la organizarea unor mitinguri în ţară, Mircea Drăghici a precizat că în partid nu a fost luată nicio decizie. 
„Fiecare judeţ va decide ce are de făcut şi să ne amintim că încă nu suntem în campanie electorală. Nu s-a luat o 
decizie ( referitor la organizarea unui miting de amplaore -n.r.), astăzi vom lucra strict pe ceea ce înseamnă activul 
de partid şi misiunea fiecăruia în parte”, a mai spus social-democratul. 
La întâlnire au ajuns deja Liviu Dragnea, însoţit de secretarul general al PSD Codrin Ştefănescu. 
Social-democraţii au depus marţi lista candidaţilor pentru europene, alături de 1.395.000 de semnături de 
susţinere, a anunţat secretarul general al PSD Codrin Ştefănescu. PSD deschide lista cu ministrul Fondurilor 
Europene Rovana Plumb, urmată de jurnalista Carmen Avram şi senatorul PSD Claudiu Manda. 
Alţi social-democraţi care completează lista candidaţilor sunt: Cristian Terheş, Dan Nica, Maria Grapini, Tudor 
Ciuhodaru, Dragoş Benea, Victor Negrescu, Andi Cristea, Natalia Intotero, Gabriela Zoană, Bianca Gavriliţă, Emilian 
Pavel, Doina Pană, Crina Fiorela Chilat, Bălănică Mariana, Răzvan Popa, Luminiţa Jivan, Păvelescu Alin. 
Campania electorală începe pe 27 aprilie şi se încheie pe 25 mai, ora 7.00. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect: Datoriile de peste 1,6 miliarde de lei ale ELCEN și CE Hunedoara, șterse de Guvern 
Guvernul vrea să şteargă datorii de peste 1,6 miliarde de lei. La mijloc sunt chiar două companii ale statului - 
ELCEN şi Complexul Energetic Hunedoara. 
Potrivit reglementărilor europene o astfel de decizie reprezintă ajutor de stat, interzis de Bruxelles. 
Autorităţile de la Bucureşti vor însă să evite o posibile sancţiune, aşa că se gândesc să mute în proprietatea 
publică a statului şi în administrarea Ministerului Energiei o serie de active aflate la companiile energetice. 
Justificarea unei astfel de decizii este „situația economico-financiară dificilă a unor operatori economici”. 
Potrivit datelor ANAF, ELCEN avea la sfârşitul anului trecut datorii la stat în valoare de 830 de milioane de lei, iar 
Complexul Energetic Hunedoara 800 de milioane de lei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Premierul Dăncilă a anunţat sumele alocate pentru construirea autostrăzii Târgu Neamţ - Iaşi 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, vineri, că Guvernul va aloca fonduri de la bugetul de stat de 1,2 miliarde euro 
pentru construirea în parteneriat public-privat a autostrăzii Târgu Neamţ-Iaşi, perioada de proiectare şi realizare a 
autostrăzii fiind preconizată să dureze patru ani. 
„Alocăm fonduri de la bugetul de stat, luăm măsuri pentru atragerea de fonduri UE şi dezvoltarea proiectelor în 
parteneriat-public privat, astfel încât să realizăm obiectivele de infrastructură aşteptate de mulţi ani de către 
români. Aprobăm azi studiul de fundamentare al proiectului strategic de investiţii în parteneriat public-privat 
autostrada Târgu-Neamţ – Iaşi, vital pentru regiunea Moldovei. Valoarea totală a investiţiei este estimată la 1,2 
miliarde de euro, iar perioada de proiectare şi realizare a autostrăzii este preconizată să dureze 48 de luni. 
Proiectul are în vedere realizarea a 68 km de autostradă, iar efectele economice de atragere a investiţiilor în 
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această regiune, dar şi sociale sunt evidente mai ales că autostrada se racordează la drumul de mare viteză 
Bucureşti-Suceava aflat în pregătire la Ministerul Transporturilor”, a afirmat Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei 
de vineri a Guvernului. 
Şeful Executivului a adăugat că la începutul lunii următoare proiectul va fi deschis investitorilor care doresc să 
aloce sume pentru construirea autostrăzii. 
„La începutul lunii aprilie proiectul va fi oferit investitorilor care doresc să îşi asume proiectarea şi construcţia 
acestei autostrăzi. Aşa cum am menţionat, voi monitoriza cu prioritate ca şi la acest obiectiv toate procedurilor să 
se realizeze cu rapiditate”, a conchis Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Creșterile de pensii au fost "mâncate" de scumpiri, anul trecut (date INS) 
Pensionarii nu s-au putut bucura de creșterea pensiilor pentru că scumpirile au "mâncat" mare parte din banii în 
plus, reiese din datele publicate vineri de Institutul Național de Statistică (INS). Un grafic realizat de instituție 
arată cum a evoluat indicele pensiei reale și cel al prețurilor de consum. Trebuie luat în considerare că în funcție 
de consum, dacă au cheltuit mai mulți bani pe carne, ouă sau cartofi, atunci au rămas cu mai puțini bani în 
buzunare, poate chiar cu nimic. 
 

 
 
Despre acest fenomen, HotNews.ro a scris recent aici: Scumpirile au fost simțite mai puternic de consumatorii 
de carne decât de vegani, în ultimii doi ani. Pensionarii, printre cei mai afectați 
 
Potrivit INS, în anul 2018: 

 numărul mediu de pensionari a fost de 5,207 milioane persoane, în scădere cu 21.000 persoane faţă de 
anul precedent 

 numărul mediu de pensionari de asigurări sociale de stat a fost de 4,684 milioane persoane, în creṣtere cu 
6.000 persoane faţă de anul precedent; 

 pensia medie lunară (determinată luând în calcul sumele pentru pensiile tuturor categoriilor de 
pensionari - de asigurări sociale, invaliditate, urmaș etc.- plătite de casele de pensii1) a fost de 1172 lei, în creṣtere 
cu 9,6% faṭă de anul precedent; 

 pensia medie de asigurări sociale de stat a fost de 1126 lei, iar raportul dintre pensia medie nominală netă 
de asigurări sociale de stat pentru limită de vârstă cu stagiu complet de cotizare (fără impozit ṣi contribuṭia de 
asigurări sociale de sănătate) şi câştigul salarial mediu net a fost de 50,9% (comparativ cu 52,8% în anul 
precedent); 

 indicele pensiei medii reale faţă de anul precedent, calculat ca raport între indicele pensiei nominale 
pentru calculul pensiei reale şi indicele preţurilor de consum a fost de 105,0%. 

 Pensionarii de asigurări sociale deţin ponderea majoritară (99,9%) în numărul total de pensionari. 
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"Pensionarii de asigurări sociale de stat reprezintă 90,0% în totalul celor de asigurări sociale. Pe categorii de 
pensii, numărul pensionarilor pentru limită de vârstă a fost preponderent (76,7%) în cadrul pensionarilor de 
asigurări sociale. Pensionarii cuprinşi în categoriile de pensii – anticipată şi anticipată parţial - au reprezentat 
2,1%", informează INS. 
Raportul pe total dintre numărul mediu de pensionari de asigurări sociale de stat şi cel al salariaţilor a fost de 9 la 
10. Acest raport prezintă variaţii semnificative în profil teritorial, de la numai 5 pensionari la 10 salariaţi în 
Municipiul Bucureşti, la 16 pensionari la 10 salariaṭi în judeţul Teleorman, 15 la 10 în Giurgiu ṣi Vaslui ṣi 14 la 10 în 
Botoṣani ṣi Călăraṣi. 
Pensia medie de asigurări sociale de stat a variat cu discrepanţe semnificative în profil teritorial, ecartul dintre 
valoarea minimă şi cea maximă fiind de 531 de lei (903 lei în judeţul Botoṣani, 909 lei în Giurgiu, 930 lei în 
Vrancea, faţă de 1434 lei în Municipiul Bucureşti, 1427 lei în Hunedoara ṣi 1343 lei în judeṭul Braṣov). 
Numărul total al beneficiarilor prevederilor OUG2 nr.6/2009 privind instituirea pensiei sociale minim garantate (în 
prezent - indemnizaţie socială), în anul 2018, a fost de 943.2000 persoane, din care: 

 765.800 persoane din sistemul asigurărilor sociale de stat, reprezentând 16,3% din totalul pensionarilor 
din această categorie; 

 169.400 persoane din rândul pensionarilor proveniţi din fostul sistem pentru agricultori, reprezentând 
50,5% din totalul acestora; 

 8.000 persoane din sistemul militar, reprezentând 4,5% din totalul acestei categorii. 
(Sursa: hotnews.ro) 
 

 Ambasadorul Israelului în România: Capitala Israelului e Ierusalim de 3000 de ani şi aşa va rămâne 
Ambasadorul Israelului în România, David Saranga, a declarat, joi, că „de 3000 de ani Ierusalim este capitala 
Israelului şi aşa o să fie şi în viitor”. 
„Capitala Israelului este Ierusalim. Aşa e de 3000 de ani şi aşa o să fie în viitor. A fi un diplomat nu este numai o 
vorbă de a înţelege situaţia internaţională sau politica internaţională. A fi un diplomat înseamnă a comunica şi să 
facă legătură cu România. Să înţeleagă ce vor românii”, a declarat David Saranga, întrebat de jurnalişti despre 
mutarea ambasadei de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Ambasadorul Israelului în România, David Saranga, a participat la conferinţa „2day ambassador”, unde le-a vorbit 
studenţilor despre diplomaţie. 
Premierului Viorica Dănclă cu privire la mutarea Ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Ulterior, şeful Executivului a declarat diminică seara, la un post TV, că anunţul privind relocarea ambasadei la 
Ierusalim a fost doar o opinie personală. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat luni că Regele Iordaniei s-a simţit personal jignit de abordarea Vioricăi 
Dăncilă referitoare la mutarea ambasadei la Ierusalim şi a contramandat vizita. Viorica Dăncilă ”a pus pe butuci” 
relaţia cu lumea arabă, a mai spus şeful statului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Acordul Brexit negociat de Theresa May va fi votat în Parlamentul britanic pentru a treia oară/ Marea Britanie 
ar fi urmat să se retragă astăzi din Uniunea Europeană 
Marea Britanie urma să iasă vineri din Uniunea Europeană, înainte ca membrii Camerei Comunelor să aprobe 
amânarea Brexit, în condiţiile în care acordul negociat de Guvernul Theresa May cu liderii de la Bruxelles nu a fost 
încă aprobat. 
Acordul Brexit negociat de Theresa May va fi votat vineri în Camera Comunelor pentru a treia oară, în condiţiile în 
care două versiuni anterioare ale tratatului referitor la ieşirea ţării din Uniunea Europeană au fost deja respinse. 
Marea Britanie ar urma să părăsească Uniunea Europeană pe 12 aprilie în cazul în care Camera Comunelor nu va 
aproba Acordul Brexit. Dacă documentul va fi aprobat, Marea Britanie va părăsi UE pe 22 mai. 
Mai mulţi diplomaţi europeni au declarat joi pentru agenţia de presă Reuters că riscul ca Marea Britanie să 
părăsească Uniunea Europeană fără un acord este mai crescut ca oricând, după ce parlamentarii britanici nu au 
reuşit să voteze majoritar pentru niciuna dintre alternativele Brexit. 
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Diplomaţii au transmis că oficialii Blocului european iau în considerare organizarea unui summit de urgenţă pe 
tema Brexit în data de 10 aprilie. 
„Oamenii încep să îşi dea seama că un Brexit fără acord este din ce în ce mai probabil”, a declarat un diplomat 
european senior. 
La aproape trei ani de la decizia britanicilor de a părăsi Uniunea Europeană este încă neclar modul şi momentul în 
care va avea loc ieşirea ţării din Blocul comunitar, existând chiar întrebarea dacă acest „divorţ” se va materializa. 
La începutul săptămânii, premierul Theresa May a declarat că nu există suficient sprijin din partea parlamentarilor 
britanici pentru un nou vot pe tema acordului de Brexit negociat de Guvernul de la Londra cu Uniunea Europeană. 
"Cred în continuare că direcţia corectă pentru Marea Britanie este să părăsească Uniunea Europeană cu un acord, 
cât mai curând posibil, acum pe 22 mai. Însă, cu mare regret, am concluzionat că, după cum stau lucrurile, încă nu 
este suficient sprijin în Camera (Comunelor) pentru a aduce din nou acorul penru vot semnificativ", a afirmat May, 
într-un discurs în Parlamentul britanic. 
Conform planificării iniţiale, Marea Britanie urma să se retragă din Uniunea Europeană în data de 29 martie, dar 
Camera Comunelor a aprobat un plan al Guvernului Theresa May de a solicita amânarea Brexit până cel puţin pe 
30 iunie. 
Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de 
circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al 
provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de 
numeroşi politicieni britanici. Mai mulţi membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de 
acordul pe tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. 
Marea Britanie urma să iasă vineri din Uniunea Europeană, înainte ca membrii Camerei Comunelor să aprobe 
amânarea Brexit, în condiţiile în care acordul negociat de Guvernul Theresa May cu liderii de la Bruxelles nu a fost 
încă aprobat. 
(Sursa: Mediafax) 
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